
Kommuneplanens arealdel 2020-2032. 

 

Innspill til den delen av planen som gjelder utvidelse av Kankerud Fjelltak (KF). 

 

Dersom en tar utgangspunkt i innkjøringen til fjelltaket (se vedlagte kart)  

og ser mot nordvest, vil KF med de planlagte utvidelsene få form som en stor vifte. 

Vifta vil strekker seg over store deler av dalsida fra elva Ulva i dalbunnen i sørvest til gjerde  

mot innmark (gnr/bnr 202/1) i nordøst. 

Med de planlagte utvidelsene, vil KF nesten fullstendig sperre hele dalsida for all ferdsel av  

folk og dyr.   

 

 

1) Vi mener det er dårlig arealplanlegging og en elendig utnyttelse av arealene samlet sett 

at  et selskap (i dette tilfelle KF) gis anledning til å «smøre»  virksomheten sin utover hele  

dalsida slik som utvidelsen av KF nå er planlagt. Virksomheten burde etter vårt syn  

konsentreres i nærheten av eksiterende bruddområde ved at utvidelsen skjer nordover på  

gnr/bnr 201/3, 201/6 og evt på 201/1. Se også punkt 4) . 

 

2) Den planlagte utvidelsen av KF mot nordøst har også betydelige konsekvenser for  

saueholdet på gardsbruket vårt Ro gnr/bnr 203/1. Det er lange tradisjoner for å benytte lia  

oppover fra Lishøgdvegen/ Vesleseter-vegen ved KF når sauebesetningen på  

våren/forsommeren blir ført fra egen inngjerda hamning til sommerbeite på Øygardskjølen.  

På høsten når beitesesongen i utmarka er slutt, blir dyrene ført tilbake til egen hamning  

gjennom de samme områdene. 

Gjentatte utvidelser av KF har presset oss, saueflokken og traseen hvor det er mulig å gå  

med sau stadig lengre mot øst. Traseen som benyttes i dag er merka med blått på vedlagte  

kart. Den planlagte utvidelsen av KF i nordøst sperrer denne traseen. Det antydes fra  

kommunens side v/arealplanleggeren at det skal settes igjen en korridor 10-15 m bred  

mellom den planlagte utvidelsen av KF og  gjerde mot gnr/bnr 202/1. Våre erfaringer etter  



45 år med sauehold sier at dette er for alt for lite og trangt om en skal drive en saueflokk på  

en dyrevennlig og forsvarlig måte. 

I følge Lov om hevd §8 har vi opparbeidet brukshevd på driving av sau på de arealene som vi  

i dag bruker til dette formålet. Sammen med flere andre gardsbruk, har vi beiterett i  

området. 

 

3) Vi mener også at den planlagte  utvidelsen av KF lengst mot nordøst, er i strid med  

Friluftslovens §2 (allemannsretten ) som gir enhver rett til ferdsel til fots i utmark hele året.  

Adkomsten til  fine områder av Øygardskjølen blir gjort mye vanskeligere. Vi mener at det i  

dette området  burde legges til rette for turmuligheter spesielt med tanke på de som  

bor langs vegen  gjennom Kankerudhøgda . Det kan  bøte på noen av helse-  

belastningene de daglig utsettes for med den enorme trafikken av lastebiler helt inn til  

husveggene. 

 

4) Lagerhall for ferdigproduserte masser. 

På arealer mellom Veslesetervegen og Ulva (gnr/bnr 204/1) planlegger KF å sette opp 

et stort telt ( 20x80m?) for lagring av ulike kvaliteter  ferdigproduserte masser. Dette  

lagerteltet vil gjøre det mulig for KF  å  levere snø- og isfrie masser på vinterstid. 

I stedet for dette lagerteltet, vil vi komme med følgende forslag: 

Det sprenges en fjellhall av ønsket størrelse. Kan utformes og utvides etter behov. 

Inngang i nordre eller nordvestre kant av dagens bruddområde der en finner det  

mest hensiktsmessig i forhold til øvrig virksomhet i Fjelltaket. 

Vi mener en fjellhall vil ha en rekke fordeler sammenlignet med et lagertelt: 

a) En unngår et stort og skjemmende lagertelt som vil  ses fra store deler av bygda. 

     En fjellhall vil ikke være synlig på avstand. På nært hold bare som en åpning i bergveggen. 

b) Et lagertelt vil med den planlagte plassering alltid ha en viss risiko for å skades ved senere  

    sprengninger. 

     Den risikoen unngås med en fjellhall 

c) Området er allment kjent for store snømengder. Det må derfor påregnes betydelige  



     årlige kostnader til snørydding på et lagertelt av denne størrelse.  

     En fjellhall vil ikke ha slike utfordringer.  

d) Utsprengte masser fra fjellhallen kan brukes i produksjonen. 

e) Arealet på nedsiden av Veslesetervegen ned mot Ulva spares og kan tas ut av areal- 

    planen.  

f) Virksomheten i Fjelltaket blir betydelig mer samla.  

g) Et stort lagertelt plassert som planlagt, vil medføre en betydelig kryssende trafikk av  

    hjullastere og lastebiler over  Veslesetervegen. Dette vil utgjøre en risiko som unngås 

   med en fjellhall. 

    

    

 

 

Konklusjoner: 

Basert på det som omtales ovenfor punkt 1), 2) og 3), krever vi at den  

planlagte utvidelse av Kankerud Fjelltak på gnr/bnr 202/1 tas ut av  

Kommuneplanens arealdel 2020-2032. 

Basert på det som omtales under punkt 4) forslår vi at den planlagte utvidelse  

av Kankerud Fjelltak på gnr/bnr 204/1 tas ut av Kommuneplanens arealdel  

2020-2032. 

 

Ro 10.11.2020 

Vennlig hilsen 

Liv Torhild og Johan Ruud 

Øygardan 116 

2652 Svingvoll. 

 

 



 

 

 

 

 


